

本校高中將開設多元化課程，以配合不同學生學科上之性向及能力。本校現安排中三學生模擬升中四選科，讓學生了解高中學制下之選科運作。現請 台端注意下列事項：

1. 由二月十一日開始，學生必須經由互聯網選科(網址：<http://www.sttss.edu.hk>)。進入網址後點擊“學生區”的“其他”，隨而點擊“模擬升中四選科”圖像。如有疑問，請聯絡余卓權老師。
2. 請家長與 貴子弟詳細分析其興趣及能力，協助 貴子弟作出選擇。
3. 在截止日期前，可改變選擇，但在截止日期時限後，所填選擇一概不能及不得更改。
4. 學生修讀四科核心科目及兩科或三科選修科。
5. 選科程序：進入選科程式介面後，
 - (a) 同學須輸入第一選修科目的先後次序(1-6)。(“None”表示因為只修讀 2 科選修科而不需於此選修科群中選擇一科)；
 - (b) 表達是否以英文修讀通識科，會否選修數學延伸課程，並且表達是否願意於中四甲或中四乙班修讀數學；
 - (c) 然後就第一選修科每一科目再分別訂定第二選修科及第三選修科群內各科的優先次序；
 - (d) 於各選修科群內，同學可按意願安排“None”於任何位置。
6. 選科應以興趣及能力為原則。電腦計算程式將按學生中三上學期各科之成績及學生選科之優先次序，編配學生入讀各選修科。
7. 學生可於家中或學校上網選科。
8. 截止日期：二月十五日中午十二時(以學校伺服器時鐘為準)。
9. 放榜日期及方法：二月二十二日於學校網頁的學生區內公佈選科結果。

以上通告

中三級家長

沙田崇真中學校長

梁潔妍



二零一九年一月二十五日

附：二零一九至二零二零年度高中課程組合表(暫定)

班別	A	B	C	D	E	F
核心科目	中文	中文	中文	中文	中文	中文
	英文	英文	英文	英文	英文	英文
	通識	通識	通識	通識	通識	通識
	數學(延伸 1/延伸 2)		數學	數學	數學	數學
第一選修科	生物 / 物理 / 地理 / 中史 / 企業、會計與財務概論					
第二選修科	生物 / 經濟 / 化學 / 中國文學 / 歷史 / 資訊及通訊科技					
第三選修科	物理 / 化學 / 經濟 / 視藝 / 中史 / 體育					

NOTICE TO PARENTS

From : Ms. LEUNG Kit Yin, Principal
Date : 25th January, 2019
Re : Mock streaming of S4 subject groups for S3 students

Mock streaming of the S4 subject groups will be held to help S3 students understand the procedures. The following information should be noted:

1. Starting from 11th February, 2019, students should access the website (<http://www.stss.edu.hk>) and go to the Students' Corner. Then click "Miscellaneous" and "Mock NSS streaming for S3 students". Enquiries should be directed to Mr. Yu Cheuk Kuen.
2. Parents are advised to discuss with their wards their interest and ability before making selection of subjects.
3. Changes in the selection of subjects can only be entertained before the deadline.
4. Students will study 4 core subjects and 2 or 3 elective subjects.
5. Procedure of subject selection: After you log in the streaming program, you should
 - (a) in the 1st group of elective subjects, rank the 6 subjects in order of preference(1-6). 'None' means you are going to take two elective subjects only and hence you need not take any subject in the first group of elective subjects.
 - (b) choose whether to study LS in English and Mathematics Extended Module or not; also indicate whether you are willing to study Mathematics in S4A or S4B.
 - (c) for EACH subject in the first group, rank the 7 subjects (including 'None') in the 2nd and 3rd groups in order of preference;
 - (d) In each group of elective subjects, you can put 'None' in any position you like.
6. Students should decide on subject preferences based on their interest and abilities. Students will be streamed into different elective subjects according to their results in the 1st term examination.
7. Students can access the website at home or at school.
8. Deadline: 12:00 noon on 15th February (according to the server time at school).
9. Announcement of results: 22nd February through the school's website (Students' Corner).

2019/2020 Secondary 4 Curriculum and Subject Groups (Tentative)

Class	A	B	C	D	E	F
Core Subjects	Chinese	Chinese	Chinese	Chinese	Chinese	Chinese
	English	English	English	English	English	English
	Liberal Studies	Liberal Studies	Liberal Studies	Liberal Studies	Liberal Studies	Liberal Studies
	Mathematics (Module 1/2)		Mathematics	Mathematics	Mathematics	Mathematics
1 st Elective Subject	Biology / Physics / Geography / Chinese History / *BAFS					
2 nd Elective Subject	Biology / Economics / Chemistry / Chinese Literature / History / **ICT					
3 rd Elective Subject	Physics / Chemistry / Economics / Visual Arts / Chinese History / Physical Education					

* BAFS: Business, Accounting and Financial Studies

** ICT: Information and Communication Technology



Student Manual

Students should follow the steps below to show their interests in different subjects and the Maths extended modules.

1. Go to our school's webpage (<http://www.sttss.edu.hk>)
2. Under the Students' Corner, choose Miscellaneous. A new window will pop up.
3. Choose the picture named Mock NSS streaming for S3 Student/模擬升中四選科
4. Enter your class (3A, 3B...etc) , class number and your HKID (all English letters should be in capital letters) and then click [GO].

Class : No. : HKID:

Once your information has been verified, your name will be shown.

Class : No. : HKID:

Student Name :

5. Enter your preference of each subject in the first group of electives (Biology, Physics, Geography, BAFS, Chinese History and None) as shown below by entering an appropriate number in the box beside each subject.

6.

Please fill in the order of preference for each Subject in 1st Group of Electives.

Chinese History: 4 Biology: 1 Geography: 3 Physics: 5 BAFS: 2 None: 6

Study LS in English if any Study M1 or M2 in S5. Willing to study mathematics in S4A or S4B.

[Why study M1/M2?](#)

For explanation or HELP, click [here](#) or [FAQ](#)

7. There are three other options asking your intention of a) studying LS in English, b) studying M1 or M2 in S5 and c) studying Mathematics in S4A or S4B even though you may not study M1 or M2 in S5.

8. Click [continue] to proceed to the 2nd and 3rd group of electives.

Once you click [continue], your preferences will be checked. If no mistake is found, you may proceed to the next step. However your preferences in the 1st group of electives have NOT been saved yet. This is also shown on the top of the screen.

Class : No. : HKID: orders of preference in 1st group of Electives are checked but not yet saved...

The following table shows the 2nd and 3rd groups of electives. In each group of electives, six subjects will be offered. **Note that subject 'None' is also included in each group of electives.**

2nd Elective: (Please arrange order of preference for the 2nd electives in the box for different 1st electives)

Chinese History	Biology	Geography	Physics	BAFS	None
6 ICT	5 ICT	6 ICT	6 ICT	6 ICT	5 ICT
4 History	3 History	4 History	4 History	4 History	4 History
2 Chemistry	1 Chemistry	2 Chemistry	2 Chemistry	2 Chemistry	2 Chemistry
3 Economics	2 Economics	3 Economics	3 Economics	3 Economics	3 Economics
1 Biology	4 Chinese Literature	1 Biology	1 Biology	1 Biology	1 Biology
5 Chinese Literature	6 None	5 Chinese Literature	5 Chinese Literature	5 Chinese Literature	6 Chinese Literature
7 None		7 None	7 None	7 None	

3rd Elective: (Please arrange order of preference for the 3rd electives in the box for different 1st electives)

Chinese History	Biology	Geography	Physics	BAFS	None
2 Physics	1 Physics	2 Physics	4 Visual Arts	2 Physics	2 Physics
4 Visual Arts	3 Visual Arts	5 Visual Arts	1 Chemistry	5 Visual Arts	5 Visual Arts
1 Chemistry	6 Chemistry	1 Chemistry	2 Economics	1 Chemistry	1 Chemistry
3 Economics	5 Economics	3 Economics	3 Chinese History	3 Economics	3 Economics
6 None	4 Chinese History	4 Chinese History	6 None	4 Chinese History	4 Chinese History
5 P.E.	7 None	7 None	5 P.E.	7 None	6 P.E.
	2 P.E.	6 P.E.		6 P.E.	

9. Some subjects may not appear as choices in the 2nd and 3rd groups of electives. For example, if you study Chinese History as your 1st elective, then six subjects (ICT, History, Chemistry, Economics, Biology, Chinese Literature) and None in the 2nd group of electives will be offered for your 2nd elective. However, there will only be five subjects (Chemistry, Economics, Physics, Visual Arts and Physical Education) and None in the 3rd group of electives offered for your 3rd elective as Chinese History in this group will not be shown to avoid overlapping with your 1st elective.

2nd Elective: (Please arrange order of preference for the 2nd electives in the box for different 1st electives)

Chinese History
6 ICT
4 History
2 Chemistry
3 Economics
1 Biology
5 Chinese Literature
7 None

10. Chemistry is offered in both 2nd and 3rd groups of electives. If you are finally offered Chemistry as your 2nd elective, your order of preference for Chemistry in the 3rd group will be deleted automatically and the order of preferences of subjects after Chemistry will be promoted accordingly. For example, the original order of preference in the 3rd electives shows that Chemistry has been put in the first place (1) and Physics has been put in the second place (2). If a student is offered Chemistry as his/her 2nd elective, Physics will be promoted to the first place (1), Economics will become the second place (2) and Visual Arts will become the third place (3) and Physical Education will become the fourth place (4) before the streaming of the 3rd elective begins.

3rd Elective: (Please arrange order of preference for the 3rd electives in the box for different 1st electives)

Chinese History
2 Physics
4 Visual Arts
1 Chemistry
3 Economics
6 None
5 P.E.

11. Once you have completed the table, click [check and save] button to check if there is any mistake. If no mistake is found, your preferences will be saved and a message on the top of the screen will show that they are saved.

Class : No. : HKID : All preferences of electives are saved!

- End of Manual -

P.S. Before the due date, you can change your order of preference if needed. However, no changes can be made after the due date.

家長指引

1. 進入沙田崇真中學學校網頁後，沿下列途徑進入選科程序：

Students' corner→Miscellaneous→模擬升中四選科 (如圖示)



The screenshot shows a web browser window with the URL `admin.stts.edu.hk/itd/testitd/nss2/Nss.asp`. Below the address bar, there are input fields for 'Class', 'No.', and 'HKID', followed by 'Go' and 'Reset' buttons.



輸入學生資料，按 [GO]。



The form shows 'Class' and 'No.' dropdown menus, an 'HKID' field with masked characters, and 'Go' and 'Reset' buttons.

若果學生姓名未能出現，請聯絡余卓權老師(26073881)。



The form shows 'Class', 'No.', and 'HKID' fields, followed by 'Go' and 'Reset' buttons.

Student Name:

2. 按志願及能力為第一選修科目編排次序:

Please fill in the order of preference for each Subject in 1st Group of Electives.

Chinese History: 6 Biology: 1 Geography: 3 Physics: 5 BAFS: 2 None: 4

Study LS in English if any Study M1 or M2 in S5. Willing to study mathematics in S4A or S4B.

[Why study M1/M2?](#)

For explanation or HELP, click [here](#) or [FAQ](#)

選讀'None'表示不修讀此組選修科中任何科目。學生若於此組內獲派'None',表示只會讀兩科選修科,即 2X。如下所示之例子,以 4 為 None 之序數,表示若學生未能修讀生物、會計與財務概論或地理,他/她在此組選修科目中不會修讀其他科目。

Chinese History: 6 Biology: 1 Geography: 3 Physics: 5 BAFS: 2 None: 4

故此,若希望修讀三個選修科目(3X),則 None 的次序應為最後。若希望中五修讀數學延伸課程一或二(M1 or M2) 或/及以英語修讀通識,則必需別相關方格。

完成第一選修科之選擇後按[Continue]。

3. 為第二及第三選修科填寫志願次序

第二及第三選修科組群中,各有六科可供選擇。

2 nd Elective: (Please arrange order of preference for the 2 nd electives in the box for different 1 st electives)						
Chinese History	Biology	Geography	Physics	BAFS	None	
6 ICT	5 ICT	6 ICT	6 ICT	6 ICT	5 ICT	
4 History	3 History	4 History	4 History	4 History	4 History	
2 Chemistry	1 Chemistry	2 Chemistry	2 Chemistry	2 Chemistry	2 Chemistry	
3 Economics	2 Economics	3 Economics	3 Economics	3 Economics	3 Economics	
1 Biology	4 Chinese Literature	1 Biology	1 Biology	1 Biology	1 Biology	
5 Chinese Literature	6 None	5 Chinese Literature	5 Chinese Literature	5 Chinese Literature	6 Chinese Literature	
7 None		7 None	7 None	7 None		

3 rd Elective: (Please arrange order of preference for the 3 rd electives in the box for different 1 st electives)						
Chinese History	Biology	Geography	Physics	BAFS	None	
2 Physics	Physics	2 Physics	2 Physics	2 Physics	2 Physics	
4 Visual Arts	Visual Arts	5 Visual Arts	4 Visual Arts	5 Visual Arts	5 Visual Arts	
1 Chemistry	Chemistry	1 Chemistry	1 Chemistry	1 Chemistry	1 Chemistry	
3 Economics	Economics	3 Economics	2 Economics	3 Economics	3 Economics	
6 None	Chinese History	4 Chinese History	3 Chinese History	4 Chinese History	4 Chinese History	
5 P.E.	None	7 None	6 None	7 None	4 Chinese History	
	P.E.	6 P.E.	5 P.E.	6 P.E.	6 P.E.	

表格一

由於部份第一選修科目會於第二及第三選修科目組群中出現，故此表格一中，有些第二(2nd Elective)及第三(3rd Elective)選修科組群只有五科，有些則提供六科。

甲) 表格一以左面第一直欄為例：

2 nd Elective: (Please arrange order of preference for the 2 nd electives in the box for different 1 st electives)	
Chinese History	
5 ICT	
4 History	
2 Chemistry	
3 Economics	
1 Biology	
5 Chinese Literature	
7 None	

3 rd Elective: (Please arrange order of preference for the 3 rd electives in the box for different 1 st electives)	
Chinese History	
2 Physics	
4 Visual Arts	
1 Chemistry	
3 Economics	
6 None	
5 P.E.	

第二選修科組中，可供選擇之選修科目共有六科: ICT, History, Chemistry, Economics, Biology, Chinese Literature.

假設第一選修科中獲派之科目為中史(Chinese History)

第三選修科組中可供選擇之選修科目共有五科: Physics, Visual Arts, Chemistry, Economics, P.E.
由於假設第一選修科已獲派中史(Chinese History),故在此組群中，中史科不再重複出現。

表格二

乙) 每一直欄代表每一可能獲派之第一選修科。由於填此表時尚未落實第一選修科，故學生必須為所有可能獲派之第一選修科，分別填寫隨後選讀之第二及第三選修科次序。

丙) 於第二及第三選修科組群同時出現之化學科及 None:

化學科雖然同時出現於第二及第三選修科組群中，若學生於第二選修科獲派化學科，則第三選修科組群中的化學科會自動刪除，而其後之選修科目意願次序會順序推前。

例如：表格二假設第一選修科為中史，在第三選修科組群中，化學科為第一志願。若第二選修科獲派化學科，分派第三選修科時，組群中之科目會自動重排次序：物理會成為第一志願，經濟成為第二志願，視藝成為第三志願，體育成為第四志願，化學科於第三選修科組群內不被考慮。

若於第二或第三選修科組群中獲派 None，表示此學生只會修讀 2X。

完成填寫後必須按[Check and Save]儲存志願。

2nd Elective: (Please arrange)

Chinese History	
6	ICT
4	History
2	Chemistry
3	Economics
1	Biology
5	Chinese Literature
7	None

3rd Elective: (Please arrange)

Chinese History	
2	Physics
4	Visual Arts
1	Chemistry
3	Economics
6	None
5	P.E.

4. 分科流程:

- 甲) 處理第一選修科前，按加權後的成績為每一學生於每一科目排名次，然後按名次及學生志願分配各科名額。若某學生首選為科目 B，次選為科目 A，但其科目 A 之名次位列於名額內，則會先為該生保留科目 A 之學位。若該學生獲派科目 B，則於科目 A 為他/她保留之學位會騰空讓給其他學生。若該生不獲派科目 B，他/她則可獲派科目 A。故此加權後成績較佳之學生會首先被考慮派讀該科。
- 乙) 完成編配第一選修科後，會於學生的表格二中，按第一選修科之結果選取相應之直欄作編配學生的第二及第三科選修。
- 丙) 第二及第三選修科之編配原則與編配第一選修科(甲項)之原則相同。